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godstrafi ken i Danmark 
består i dag i huvudsak 
av transittrafi k mellan 
sverige och tyskland. 
Det skriver Flemming 
Lund i detta nummer av 
NJt. Läs också om hur 
Norge sparar 1 miljard 
norska kronor på sam-
tidig utbyggnad av väg och 
järnväg, samt vad forsk-
ningsprojektet gröna 
tåget har resulterat i.

lympialaiset Lontoossa ovat juuri päätty
neet. Vaikutelmani TVsohvalta on, että 
kokonaisuus toimi hyvin. Kokonainen 

uusi kaupunginosa rakennettiin aikaisemmin 
vähemmän houkuttelevaan osaan Lontoota ja sin
ne tuli areenoja, olympiakylä sekä uusi joukkolii
kenne. Reportterit radiossa ja TV:ssä ovat olleet 
kunnioitusta täynnä siitä, että on pystytty kuljet
tamaan kymmenettuhannet ihmiset kilpailupai
koille ja sieltä pois. Tämä ei olisi ollut mahdollista 
ilman hyvin toimivaa raiteilla kulkevaa joukkolii
kennejärjestelmää. Täällä kotona Ruotsissa raide
liikenne ei ole kuitenkaan toiminut yhtä hyvin. 
Melkein joka viikko media on raportoinut pudon
neista  virranjohtimista ja virransyötöstä, joka ei 
toimi sekä suurista ongelmista lukuisille junamat
kustajille.

Kesä on aikaa, jolloin tehdään laajoja ratatöitä. 
Monessa paikassa rakennetaan ja kunnossapide
tään ratoja sekä otetaan käyttöön uutta tekniikkaa, 
mutta tuleeko kaikki paremmaksi? Västerdalsba
nanilla otettiin uusi viestintäjärjestelmä, ERTMS
regional, käyttöön aikaisemmin tänä vuonna ja 
toivottiin tehokkaampaa liikennettä. Sen sijaan 
Trafi kverket on kesän aikana joutunut sulkemaan 
uuden viestintäjärjestelmän ja korvaamaan tiesuo
jat lippuvartioilla. Liikenne on kulkenut alenne
tulla nopeudella ja kuljettajaa on velvoitettu py

sähtymään puolella näkyvyysetäisyydellä. Suuri 
osa tavaroista, jotka oli tarkoitettu rautateille, on 
 jou duttu kuljettamaan maanteillä taitamattomien 
lomaautoilijoiden seassa. Uuden kaluston  testaus 
liikenteessä näyttää olevan rautateille tunnus
omaista, vaikka ns. lastentaudeista koituu 
 matkustajille ja tavarakuljettajille usein harmia. 
Se, mikä piirustuspöydällä näyttää olevan hyvä 
 ratkaisu, ei vaan aina toimi todellisuuden kovassa 
rautatieympäristössä. Poikkeuksiakin löytyy: SJ:n 
uusi pikajuna SJ 3000 ja NSB:n uusi paikallisjuna 
Flirt ovat olleet koeliikenteessä pidemmän aikaa, 
jotta ne toimisivat hyvin liikenteessä.

Rautatiekuljetusten kysyntä lisääntyy yhä 
kovemmin kuormitetussa rautatieverkostossa. 
Samanaikaisesti erilaiset häiriöt ja ongelmat johta
vat siihen, että rautatieliikenteen uskottavuus 
 kapenee. Rautatie on tärkeä osatekijä kestävässä 
yhteiskunnassa. Tämän takia tarvitaan voimakkai
ta panostuksia niin jokapäiväisessä rautatieverkon 
kunnossapidossa ja hoidossa kuin myös kehittämi
sessä, jotta tarpeet täyttyisivät. 
Tekniikan kehitys on hyvä asia, mutta rautatiet 
eivät saisi toimia uusien ratkaisujen koepenkkinä. 
Jos uusi tekniikka ja uusi kalusto eivät toimi siinä 
vaiheessa kun ne otetaan käyttöön, ollaan todella 
heikolla  kehityspolulla.

e olympiska spelen i London har precis av
slutats. Mitt intryck från tvsoff an är att 
det hela fungerat väl. En helt ny stadsdel 

byggdes i en tidigare mindre attraktiv del av Lon
don, med arenor, OSby och ny kollektivtrafi k. 
Reportrar i radio och tv har imponerats av konst
stycket att transportera många tiotusentals män
niskor till och från de olika arenorna. Det har inte 
varit möjligt utan väl fungerande spårburna mass
transportsystem. Här hemma har det dock inte 
fungerat lika bra. Nästan varje vecka har media 
rapporterat om nedrivna kontaktledningar, ström
försörjning som inte fungerar och om stora pro
blem för mängder med tågresenärer.

Sommaren är de omfattande banarbetenas tid. 
Det byggs och underhålls på många håll och ny 
teknik introduceras. Men blir det bättre? På Väs
terdalsbanan togs ett nytt signalsystem, ERTMS
regional, i bruk tidigare i år med förhoppning om 
en eff ektivare trafi k. I stället har Trafi kverket 
under sommaren tvingats stänga av det nya 
signalsystemet på banan och ersätta vägskydden 
med fl aggvakter. Trafi ken har gått med reducerad 
hastighet där föraren måste kunna stanna tåget på 
halva siktsträckan. 

Mycket av godset som skulle ha transporterats 
på järnvägen tvingas i stället ut på vägarna bland 
ovana semesterbilister. Att ny materiel testas i tra
fi kdriften med barnsjukdomar som drabbar rese

närer och godstransportörer verkar vara känne
tecknande för järnvägen. Det som på ritbordet 
ser ut som en bra lösning håller inte riktigt i verk
lighetens tuff a järnvägsmiljö. Men det fi nns un
dantag: SJ:s nya snabbtåg SJ 3000 och NSB:s nya 
 regionaltåg Flirt som har provkörts under lång tid 
för att de ska fungera i trafi k.

Efterfrågan på järnvägstransporter ökar i ett 
allt hårdare belastat järnvägsnät. Samtidigt leder 
störningar och problem till att trovärdigheten för 
järnvägstrafi ken urholkas. Järnvägen är en viktig 
pusselbit i ett långsiktigt hållbart samhälle. Därför 
behövs kraftfulla satsningar, såväl på att underhål
la och vårda dagens järnvägsnät som på en utbygg
nad för att klara behoven. Teknikutveckling är bra, 

men järnvägstrafi ken 
får inte bli en prov
bänk för nya lös
ningar. Om ny tek
nik och ny materiel 
inte fungerar när de 
tas i bruk är vi rik
tigt illa ute.

D

O

FRAMTIDENS RESENÄR KOMMER ATT STÄLLA HÖGA
KRAV PÅ EFFEKTIVA OCH PÅLITLIGA RESOR. 

Vad kommer det att innebära för oss i branschen och hur 
kan vi tillsammans hitta vägar för att möta resenärernas 
önskemål?

Välkommen till ett spännande samtal där resenären står
i centrum och vi diskuterar hur vi tillsammans kan hitta 
sätt att skapa en attraktivare tågtrafi k. Till grund för
diskussionen ligger resultaten av den undersökning
SIFO genomfört, XX. 
Vi har blandat annat bjudit in xx, SJ och Ann Wiberg,
Jernhusen som kommer att ge sin bild av hur de ska
bidra till resenärernas drömresa. 

Vi avslutar med mingel och middag på idylliska
Hooks Herrgård. 

Tid: tisdagen den 4e oktober 17:00-22:30 
Plats: Hooks Herrgård, Hok (20 minuter utanför
Jönköping) 

Vänligen, 
Lars Kleppe, VD Alstom Sverige 

Alstom – shaping the future

ALSTOM TRANSPORT
MÖTER ALLA BEHOV, FÖR VARJE ENSKILD KUND

Rullande materiel, signalteknik, infrastruktur, underhåll... Alstoms expertis är unik på marknaden

och ger kunden en komplett lösning i alla lägen, med optimalt värde för pengarna. 

Välkommen till vår monter på InnoTrans i Berlin, 18-21 september.
Monter nr 101, Hall 3.2
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